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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mekkora lehet a pénzügyi korrekció a 2014-2020 
közötti időszak uniós pénzfelhasználását övező eddig napvilágot látott szabálytalanságok 
(korrupció) miatt?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Az  interneten  megjelent  „Az  EU-s  óriásbüntetések  végszámlája:  túl  az  500  milliárdon”  című
bejegyzés szerint:

„nagyjából 5600 milliárd forint az a tétel, amire a 10 százalékos általánybüntetést számolják, ami
önmagában 560 milliárd forintot tesz ki. Csakhogy a válaszok alapján ehhez hozzájön még néhány
különösen korrupt operatív program külön büntetése. A Mészáros Lőrinc által letarolt, a KEHOP
(Környezet és Energiahatékonyság OP) alá tartozó 420 milliárdos víziközmű tenderek esetében 25
százalékos korrekciót javasolnak a már leszerződött, mintegy 260 milliárdos szerződésállományra,
ami  további  60  milliárd  forintnyi  büntetést  jelent.  Végezetül  hozzá  kell  számolni  a  Terület-  és
Településfejlesztési  Operatív  Program  (TOP)  esetében  alkalmazott  kiegészítő  10  százalékos
általánybüntetésnek a leszerződött összegtől függő 60-80 milliárdos összegét is. Így összességében
700 milliárdnyi büntetés áll össze, amiből még ha le is vonjuk a pályázati önrészt, amit amúgy is
magyar költségvetési/önkormányzati forrásból kellett volna biztosítani, a tényleges büntetés akkor
is  5-600 milliárd  között  lehet.  Ez  pedig  az  a  nagyságrend (5-6%),  amennyivel  a  kormány -  a
várható  büntetésekre  készülve  -  "túlfoglalta"  az  uniós  forrásokat,  amennyivel  több  pályázatot
fogadott be, mint amennyit Brüsszel ténylegesen finanszíroz. Azaz a későbbi esetleges büntetések
már  nem csupán  abban  a  formában  jelentenek  veszteséget,  hogy  nem  kapunk  a  megvalósított
projektekhez  uniós  támogatást  (mint  például  Tiborcz  István  közvilágítási  ámokfutásainál),  és
magyar  költségvetési  forrásból  kell  finanszírozni  őket,  de  veszélyeztetik  a  Magyarország
rendelkezésére  álló  keretösszeg  100  százalékának  lehívását  is,  azaz  tényleges,  elérhető  EU-s



források elvesztését jelentheti.”

Kérdezem Önt:

Mekkora lehet a pénzügyi korrekció a 2014-2020 közötti időszak uniós pénzfelhasználását
övező eddig napvilágot látott szabálytalanságok (korrupció) miatt?

Budapest, 2019. november 16.
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